
    

 

Udvalget for Landdistrikter og Øer har ved brev af 14. januar 2025 (ULØ alm. 
del – spørgsmål 55) bedt om min besvarelse af spørgsmål: 

”Vil ministeren redegøre for, hvorfor der gennemføres en solcellepark i Skibs-
trup, når der samtidig er et såkaldt forskønnelsesprojekt på vej i samme om-
råde, og er ministeren enig i, at solcelleparker ligesom luftledninger ikke for-
skønner området? Der henvises til siden ”Kongernes Nordsjælland, Forskøn-
nelsesprojekt” på Styrelsen for Grøn Arealomlægning og vandmiljøs hjemme-
side sgavmst.dk.”  

 

Svar: 

Jeg medgiver, at solcelleanlæg og luftledninger sjældent forskønner et givent 
område. Det er dog positivt, at der er fundet en teknisk løsning, der muliggør 
nedgravning af højspændingsledningerne i det omtalte forskønnelsesprojekt.  

Jeg bemærker desuden, at kommunerne er planmyndighed for solcelleanlæg og 
henviser derfor til Helsingør Kommune til spørgsmålet om, hvorfor der gen-
nemføres en solcellepark på det konkrete areal. 
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